
INTERVJU Umirovijeni_ general HV-a i bivsi menadzer u IT industriji opisao je dane koji s nas doveli do blistave vojne pobjede i koriacnog sloma agresije na Republiku Hrvatsku
' 

Mattis je 0V0· 
rekao o Oluji: 'O 

• • 'V". 'V". 

nJ0J se uc1 na nas1m 
vojnim Skolama ... ' 

'Pristup je uvijek bio isti: izvrsiti zadacu u cijelosti, brzo i 
silovito, ali prije svega sacuvati ijude. To je uvijek kljucno', 
prisjeca se ijeta 1995. ministar obrane Damir Krsticevic 

Razgovarao: 

IGOR ALBORGHETTI 

U
oci obljetnice akcije Ohija i oslo
bodenja okupiranih teritorija 
Republik� Hrvatske razgovarali 

smo s ministrom-obrane Damirom 
Krsticevicem. Krsticevic je bio sudionik 
te akcije. I to kao zapovjednik 4. gardij
ske brigade koja je, kao i druge srodne 
postrojbe HV-a, nosila presudan teret u 
toj sjajnotvojnoj pobjedi. 
Express: Sto za vas osobno, kao vojni
ka i zapovjednika koji je s11.djelovao u 
oslobadanju Hrvatske, znaci obljetni
ca vojno-redarstvene akcije Oluja? 
Oluja je zaista kruna svih pobjeda u 
Domovinskom ratu te_simbol junas
tva i zajednistva. Cekali smo taj dan, 
dan kad smo donijeli mir i slobodu za 
Hrvatsku. Znali smo da radirno nesto 
posebno i korisno za hrvatski narod. 
Domovinski rat je temelj moderne 
hrvatske drzave i iz naseg naroda je 
izvuJ<ao ono najbolje. Ujedinio nas 
je i pokazao da nema toga, kad smo 
mjedno i irnamo zajednicki cilj, sto se 
11e moze napraviti. 
:)dajem veliku zahvalnost hrvatskim 
braniteljirna za sve sto su ucinili za 
ianasnji mir i slobodu. 
Express: Opisite nam tu zoru uoci 
�ocetka operacije. Kako ste se osjeca
li, je li vas mozda bilo strah od onoga 
ito slijedi, primjerice, jeste Ii se bojali 
la mozete poginuti, jeste Ii ocekivali 
la ce HV, pa i vasa 4. gardijska briga
la tako brzo pregaziti postrojbe tzv. 

VRSK, kako ste s ljudima podijelili 
informaciju da se ide u akciju ... ? 
U Knin smo zapravo usli netom nakon 
7. gardijske brigade jer je tako bila pla
nirana i sama operacija.
Kao i u svim ostalim operacijama;
bilo je kljucno brinuti o pripremi ljudi
i opreme. Pri dobivanju same zada-
ce uvijek smo radili doista iscqmu
taktickti pripremu koja se u pravilu
sastojala od prikupljanja mak
sµnalno pouzdanih i svjezih
informacija o terenu, vreme
nu, neprijateljskim snagama,
minskim zaprekama i svim
drugim cimbenicima koji
su mogli na bilo koji nacin
utjecati na uspjeh same
operacije. Kruna procesa
je bilo zapovjedno izvida
nje gdje bi clanovi stbzera
brigade zajedno s kljucnim ·
zapovjednicirna razradili i
do najsitnijeg detalja utvrdili
svaku pojedinost.
Pristup je uvijek bio isti - iz
vrsiti zadacu u cijelosti, brzo i
silovito, ali prije svega - sacuvati ljude!
To je bilo zapravo kljucno u pripremi
svake operacije. Maksimalno sacuvati
zivote! To je upravo ono na.sto sam
i najvise ponosan. Bio sam takoder
ponosan na visoke moralne vrijednosti
nasih vojnika. Kljuc uspjeha su bili lju
di, hrabri i odlucni hrvatski branitelji,
koji su bili predani ostvarenju cilju, a to
je oslobadanje domovine.

Nastavak na sljedecoJ stranlcl 
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_ Damir Krsticevic, po 
anketama, najp9pularniji 
je ministar u Vladi RH 
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INTERVJU Sjecam se kad je Oliver Dragojevic'.:, zajedno 5 glazbenicima, obilazio vojnike polozajima u Dalmaciji. Bila nam je cast sto smo brodovima HRM-a ispratili legendu

Express: Vi ste, zajedno s nizom 
zapovjednika iz Oluje, na onoj amble
matskoj fotografiji s kninske tvrdave. 
Kako je doslo do snimanja te fotogra
flje koja ce zauvijek ostati kao sim-

. bol pobjede i jeste li tad bill svjesni 
vaznosti tog trenutka? 
Ulazak u Knin i podizanje hrvatske 
zastave bio je zaista nezaboravan 
povijesni trenutak, svi smo bili uzbu
deni i sretni. Knin je osloboden za 31 
sat, a operacija Oluja zavrsila je za 84 
sata. U rjesenjima koja su prirnijenjena 
tijekom operacije oslobadanja dosla 
je do izrazaja spremnost i sposobnost 
Hrvatske vojske da u kratkom vreme-
nu smjelim i neocekivanim potezima 
slomi otpor protivnicke strane. 
Oluja sa stajalista vojnog umijeca 
i doktrine po kojoj je izvedena bez 
ikakve dvojbe pripada necemu sto 
mozemo nazvati vrhunski provedenom 
opeiacijom. To je potvrdio i americki 
ministar obrane Mattis istaknuvsi kako 
se operacija Oluja izucava u americkim 
vojnim skolama. Mattisova izjava kako 
je Oluja dobro vodena operacija, koju 
su provele do bro uvjezbane i opremlje
ne snage uz dobre politicke smjernice, 
veliko je priznanje za Republiku Hrvat
sku i hrvatskog vojnika. 
Express: Hrvatska vojska redovi-
to visoko kotira u istrazivanjima o 
povjerenju gradana RH u drzavne 
institucije. Istina je da, za razliku od 
drustva koje je polarizirano, u HV-q 
nell].a takvih pojavnosti. Kako to ko
mentirate? 
Vojska proizlazi iz naroda i njemu 
sluzi. Iznimno sam ponosan sto je. 
Hrvatska vojska za 2017. dobila nagra
du 'Ponos Hrvatske'. Nasa je obveza i 
duznost pruziti pomoc nasem narodu 
u nevolji.
Velik angazman hrvatski vojnici po
kazali su u obrani od poplava, protu
pozarnoj sezoni i saniranju snjeznih 
padalina. Uz zajednistvo i ljubav pre
ma domovini, ne postoji prepreka koju 
zajedno ne mozemo premostiti. 
Otvorili smo vojsku narodu, vazne 
obljetnice slavimo na trgovima zajedno 
s gradanima. \lidjeli ste proslavu 27. 
obljetnice Hrvatske vojske na zagre
backom Jarunu i Markovu trgu, pro
slavu 4. gardijske brigade na Rivi, gdje 
nam se tim povodom pridruzilo vise 
desetaka tisuca ljudi, kao i u Zadru, 
na obiljefavanju Maslenice. Bez te 
povezanosti s narodom nema ni jake 
Hrvatske vojske. Drago mi je sto su to 
gradani prepoznali. 
Express: Posljednjih godina puno se 
radi na modernizaciji HV-a. U vase
mu mandatu dogovorena je kupnja 

Nema utrke u 
naoruzavanju 
u regui. Svaka
drzava ima
pravo na obranu
i zastitu svojeg
suvereniteta.
Nabavka
zrakoplova F-16
za HRZ je bas to 

borbenih zrakoplova F-16 iz Izraela, 
a to je najskuplja akvizicija do sada. 
Hoce li Hrvatska imati snage nastaviti 
s modernizacijom? 
Pouceni prosloscu i Domovinskim 
ratom, svjesni smo kako bez sigurnosti 
nema ni prosperiteta ni gospodarske 
stabilnostj. Sigurnost je prvi preduvjet 
razvoja drustva. 
S obzirom na suvremene sigurnosne 
ugroze, moderniz_acija i nove sposob
nosti su nuzne kako bismo pravovre
meno mogli reagirati te odgovoriti na 
nove izazove i potencijalne prijetnje. 
Visenamjenski borbeni avion je u funk
ciji odvracanja, to je strateska infra
struktura drzave. Pri donosenju odluke 
bili smo racionalni, vodili smo brigu 
i o svim drugim segmentima drustva. 
Bitne su nam skole, vrtici, zdravstvo, ali 
bitna nam je i sigurnost. U ratu smo se 
itekako uvjerili koliko je to bitno. 
Express: Mi s F-16, Srbi pak uzimaju 
MiG-ove 2!}, bosnjacki politicari sire 
namjensku proizvodnju ... Vodi li se u 
regiji mini utrka u vojnom opremanju? 
Ne! Svaka drfava ima pravo na obranu 
i zastitu svojeg suvereniteta. Naba;va 
visenamjenskog borbenog aviona je 
u funkciji odvracanja i zastite suvere
niteta i teritorijalne cjelovitosti nase
drzave, a Hrvatska je odgovorna clani
ca NATO-a i Europske unije, sto isticu i
saveznici.
Express: Arnericki predsjednik Trump
bas jako kritizira NATO i tvrdi da su
drzave clanice nezahvalne jer Washin
gton uvelike placa nasu sigurnost. S
druge strane, vi imate odlicne i prisne
odnose s generalom Mattisom, ame
rickim ministrom obrane. Isto tako,
americka drzava znacajno pomaze
opremanje HV-a. Kako to objasnjava-
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te? 
Sjedinjene Americke Drfave su naj
vazniji strateski partner Hrvatske u 
podrucju obrane i sigurnosti. Nedavni 
posjet americkog ministra Mattisa 
Hrvatskoj snazna je potvJ:da izvrsnih 
odnosa SAD-a i Republike Hrvatske. 
Ministar Mattis je na sastanku u Zagre
bu potvrdio predanost SAD-a sigurno
sti i stabilnosti jugoistocne Europe te 
istaknl!o Hrvatsku kao primjer lidera 
na ovim prostorima. Izrazito sam 
ponosan na rijeci rninistra Mattisa koje 
je izrekao u Pentagonu prilikom mojeg 
sluzbenog posjeta i u Zagrebu ove 
godine, kad je istaknuo da je Hrvatska 
mala zemlja koja se bori znatno iznad 
svoje kategorije. Takoder, Mattis je po
hvalio Hrvatsku vojsku rijecima:.'Bolje 
mala vojska s borcima koji znaju za sto 
se bore, nego velika vojska s vojnicima 
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bez cilja'. 
Nemjerljiv je doprinos SAD-a u opre
manju Hrvatske vojske kroz razne do
nacije te kroz obuku i skolovanje nasih 
pripadnika. Vee 22 godine smo prija
telji i partneri s Nacionalnom gardom 
Minnesote, stoga sam jako zadovoljan 
s dostignutom razinom suradnje. Izni
mn� mi je cast sto ce na ovogodisnjoj 
proslavi 23. obljetnice Oluje u Kninu 
sudjelovati zapovjednik Nacionalne 
garde Minnesote i zapovjednik zrako
plqvstva iz Minnesote. Ov� je jos jedan 
iskaz postovanja prema hrvatskom 
narodu. 
'Express: Sto biste rekli onima koji 
kazu da je NATO koncepcija zajednic
ke obrane zastarjela? 
NATO je najjaci i najdugovjecniji voj
no-politicki savez u povijesti. Zajednic
ke demokratske vrijednosti, ali i pitanja 

Krsticevic ima posebno 
dobre odnose s 
ministrom obrane SAD-a 

lznimna mi je 
cast sto ce na 
proslavi Oluje 
sudjelovati 
zapovjednik 
Nacionalne 
garde Minnesote 
i zapovjednik 
njihova .' 
zrakoplovstva 

zajednicke sigurnosti dijeli ukupno 29 
drzava clanica. Svi ti kriticari moraju 
biti svjesni kako danasnje globalne 
izazove i ugroze ne moze samostalno 
rjesavati ni jedna drfava, pa tako ni 
Hrvatska. Stoga nam je osim izgrad
nje i razvoja operativnih sposobnosti 
izuzetno vazna izgradnja saveznistva 
i jacanje partnerstva s drugim drza
vama. Nasa namjera je i dalje nasta
viti suradnju s drugim saveznicima u 
podrucju obrane i sigurnosti te uciti 
samo od najboljih. Zajedno smo jaci i 
spremniji. 
Express: Vidjeli smo da je Hrvatska · 

- vojska povezana s razlicitim sferama
drustva. Velicanstveno ste docekali
·•vatrene' u Zagrebu, Splitu i Zadru,
a brodovi Hrvatske ratne mornarice·
ispratili su i glazbenoga genija Olivera
Dragojevica na posljednji ispracaj. Ot
kud ta povezanost vojske sa sportom i
glazbom?
Hrvatska vojska je jos od Domovinskog
rata povezana s narodom. Dio smo
drustva 'i zelimo dati svoj doprinos vaz�
nim dogadajima te nam je cast i ponos
u tome sudjelovati.
Hrvatskoj ratnoj mQrnarici Oliver ce
ostati u posebnom sjecanju zbog nji
hove himne 'Mi smo hrvatski mornari',
koju pjevamo na svakoj obljetnici. Bila
nam je cast sto smo brodovima Hrvat
ske ratne mornarice ispratili glazbenu
legendu, cije ce se prekrasne pjesme
zauvijek pamtiti. Sjecam se kad je
Oliver Dragojevic zajedno s glazbeni
cima obilazio vojnike na polozajima u
Dalm.aciji. Ovaj veliki umjetnik i istin
ski glazbeni genije svojim je zivotom i
radom pokazao kako se voli Hrvatska
te je svoju ljubav prema domovini zivio
l).e samo kroz svoje pjesme, n.ego i kon-

, . kretnim djelima. 
l ·,Takoder, Hrvatska vojska i sport su po

sebno povezani. Ovu godinu proglasili
smo Godinom spremnosti i aktivnosti
hrvatskog vojnika. Zapovjednicima
Hrvatske vojske izbornik Zlatko Dalic,
Ivica Tucak i Miroslav Ciro Blazevic
odrzali su motivacijska predavanja na
temu 'Put do uspjeha'.
Od pocetka Svjetskog nogometnog
prvenstva je Hrvatska vojska bodrila
nase 'vatrene' i bila nam je velika cast
docekati nase decke s dva MiG-a pri
ulasku u hrvatski zracni prostor.

· Nasi reprezentativci pokazuju zajed
nistvo, _timski duh koji je vrlo bitan
i kod pripadnika Hrvatske vojske.
Zajedno i uz ljubav prema domovini
mozemo ostvariti sve ciljeve, a dokaz
su nasi .viceprvaci 'vatreni' i broncane
'barakude', na cije uspjehe smo izni
mno ponosni.
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